

Qalam

KDN 4244

Jamādi al-Awwal 1389

Ogos 1969

Bilangan 226

Senaskah 60 sen.

Ilmu Ghaib

Apabila berlakunya keadaan darurat di Malaysia Barat baru-baru ini, maka dengan sendirinya timbullah suatu perasaan di kalangan pemuda-pemuda kita bahawa diri mereka sedang menghadapi ancaman-ancaman bahaya di setiap saat dalam kehidupan mereka. Dalam masa menghadapi suasana yang begini genting, semangat kesedaran mereka terhadap ajaran-ajaran agama Islam yang mereka anuti – yang mana selama ini mereka lupa dan cuai daripada mempelajari dan beramal dengannya – tiba-tiba kembali memuncak memenuhi segenap jiwa mereka. Mereka mulai insaf bagaimana perlunya di saat yang begini genting mendapat pertolongan-pertolongan ghaib daripada Tuhan Yang Maha berkuasa. Oleh itu kita dapat menyaksikan dalam masa kekacauan berlaku di sana sini pemuda-pemuda kita pergi menemui guru-guru agama untuk belajar mendirikan sembahyang sambil meminta fatwa-fatwa untuk memperlindungan diri daripada mara bahaya melalui ayat-ayat suci al-Qur’ān atau pun doa-doa yang munasabah dengannya.

Permintaan-permintaan yang dikemukakan oleh pemuda-pemuda ini terpaksa dilayani oleh guru-guru agama dengan memilih daripada al-Qur’ān beberapa ayat yang mengandungi doa pelindung

diri yang difikirkan munasabah dan baik dihafalkan

di sepanjang masa kecemasan dengan disyaratkan pula kepada mereka-mereka yang mengamalkan ayat-ayat dan doa-doa tersebut mestilah menjunjung segala perintah-perintah Tuhan terutama sembahyang fardu yang lima waktu mestilah dikerjakan di sepanjang itu pula segala perbuatan-perbuatan yang dilarang dan ditegah oleh agama Islam hendaklah dijauhi.

Dengan itu kita dapat saksikan sebilangan besar daripada pemuda-pemuda angkatan baru yang dahulunya liar daripada agama, sekarang telah mulai mendirikan sembahyang lima waktu selepas itu mereka duduk beberapa waktu di tikar sembahyang untuk membaca zikir-zikir, ayat suci dan doa-doa yang telah mereka hafalkan itu dengan mengikuti syarat-syarat yang telah diberikan oleh guru-guru agama tempat mereka menuntut itu.

Langkah yang seumpama ini memang baik dan meninggalkan kesan-kesan yang mendalam kepada pemuda-pemuda kita yang telah mulai sedar dan insaf betapa perlunya mereka mendapat pertolongan-pertolongan ghaib daripada Tuhan yang mereka sembah, dalam masa mereka menghadapi zaman yang bergelora akibat dari pergaduhan kaum yang sentiasa mengancam keselamatan jiwa mereka. Dengan cara ini juga kita mengharapkan semoga semangat kesedaran dan jiwa keinsafan yang mulai menjalar ke segenap urat saraf pemuda-pemuda kita terhadap kewajipan mereka kepada Tuhan itu, akan terus berkekalan pada setiap masa dan waktu, bukan hanya kesedaran itu timbul di waktu-waktu mereka diancam oleh suatu malapetaka sahaja, tetapi biarlah semangat kesedaran itu tertanam di dalam jiwa masing-masing pada bila-bila masa sahaja, sama ada dalam waktu kecemasan mahu pun dalam masa keamanan.

Rencana Pengarang

Kerana kewajipan-kewajipan kita sebagai umat Islam terhadap Tuhan itu tidak ada mempunyai batasan-batasan tertentu selagi hayat di kandung badan.

Tuhan telah menjamin di dalam suatu firman-Nya di dalam kitab suci al-Qur'ān yang maksudnya: “Kalau kamu menolong Allah – dengan mematuhi perintah dan menjauhi larangan – nescaya Allah akan menolong kamu dan ditetapkannya pendirian kamu”. Orang-orang Islam yang benar-benar mentaati perintah-perintah Allah dan Rasul-Nya itu dengan hati yang jujur ikhlas, tak usah merasa gentar dan takut menghadapi sesuatu ancaman dan marabahaya.

Kerana setiap marabahaya dan malapetaka itu ialah Tuhan yang menurunkannya sebagai suatu percubaan untuk menguji setakat mana kesabaran hamba-hamba-Nya menghadapi ujian-ujian tersebut. Dan Allah jualah yang berkuasa untuk menghindarkan malapetaka itu daripada hamba-hamba yang dikasihi-Nya. Siapakah hamba-hamba yang dikasihinya itu?

Jawabnya: Tidak lain daripada orang-orang Islam yang benar-benar taat setia menunaikan segala kewajipan yang telah dipertanggungjawabkan di atas pundak masing-masing. Tegasnya kalau kita benar-benar mahukan perlindungan daripada Tuhan, maka senjata perisainya sudah ada di tangan kita masing-masing kita hanya diminta mengasah senjata dan perisai yang telah dianugerahkan Tuhan kepada kita itu sehingga tajam dan boleh dipergunakan pada bila-bila masa sahaja.

Berhubung dengan soal ini Allah ada berfirman di dalam Sūrah al-Baqarah dari ayat: 155-157 yang maksudnya:

“Dan sesungguhnya kami akan beri kamu percubaan dengan sebahagian daripada ketakutan, kelaparan, kekurangan harta, jiwa dan buah-buahan, dan berilah khabar yang menyenangkan kepada mereka-mereka yang sabar, yang mana apabila mereka ditimpa oleh sesuatu kesusahan mereka berkata: “Sesungguhnya kami ini (milik) bagi Allah dan sesungguhnya kepadanya kami akan kembali. Kepada mereka itu akan diturunkan kurniaan-kurniaan dari Tuhan mereka dan rahmat-Nya dan mereka itulah dari golongan orang-orang yang mendapat pertunjuk.”

Kebenaran ayat di atas dapat kita saksikan kalau kita membaca sejarah perjuangan umat Islam di zaman Rasulullah, di mana di dalam peperangan “Badar” tentera-tentera Islam yang bilangannya hanya seratus orang dapat mengalahkan tentera-tentera musuh yang sepuluh kali ganda banyaknya. Kekuatan tentera-tentera Islam yang mengagumkan pihak musuh ini, kalau tidak ada pertolongan ghaib daripada Tuhan sudah tentu kemenangan itu tidak akan dapat mereka capai, pertolongan Tuhan secara ghaib ini terhadap tentera-tentera Muslimin di medan peperangan “Badar” dengan terang Allah menyatakannya di lembaran al-Qur'ān di dalam Sūrah al-Anfāl ayat: 124-125 yang maksudnya:

“(Ingatlah) ketika engkau berkata kepada orang-orang mukmin: “Tidakkah cukup bagi kamu, bahawa Tuhan kamu akan membantu kamu dengan tiga ribu malaikat yang diturunkan? Bahkan! Jika kamu sabar dan taat walaupun mereka itu (musuh-musuh) itu datang kepada kamu dengan segera, sekarang ini juga Tuhan kamu akan membantu kamu dengan lima ribu malaikat yang menyerbu”.

Dengan kedua-dua ayat di atas jelaslah kepada kita bahawa Allah akan memberikan pertolongan-pertolongan ghaib kepada orang-orang

Rencana Pengarang

muslimin dalam masa mereka menghadapi zaman kecemasan dengan hanya dua syarat yang mesti dipegang teguh oleh mereka. Pertama bersifat sabar dan kedua mestilah taat menjunjung perintah-perintah-Nya serta menjauhi segala larangan-Nya.

Di samping itu, di sini kita suka memberikan sedikit perhatian kepada pemuda-pemuda kita yang mengamalkan sesuatu amalan yang dikatakan “ilmu ghaib” itu, supaya mereka berhati-hati memilih ayat-ayat atau pun doa-doa yang diamalkan itu, agar jangan sampai menyeleweng daripada dasar-dasar Tauhid yang akan melibatkan rosaknya kepercayaan “akidah Islamiyah” terhadap kekuasaan-kekuasaan Allah Yang Maha Esa. Sepanjang yang kita ketahui ada setengah-setengah daripada ayat-ayat, zikir-zikir dan doa-doa yang dihafal dan diamalkan oleh mereka itu sumber punca ambilannya adalah terkeluar daripada asas ajaran-ajaran Islam yang sebenarnya. Kerana setiap amalan yang puncanya bukan berasal daripada ayat-ayat suci al-Qur’ān, bukan daripada zikir-zikir yang biasa diamalkan oleh para anbiya dan bukan pula daripada doa para *awliyā’* yang *ma’thūr* (terpilih), maka amalan-amalan itu akan ditolak dan tidak akan mendatangkan apa-apa kesan selain daripada merosakkan iktikad seseorang Muslim terhadap Tuhan yang mereka sembah itu. Hal ini Rasulullah (S.A.W) ada menegaskan di dalam suatu hadithnya yang bermaksud: “Barang siapa yang mengerjakan sesuatu amalan yang bukan daripada perintah kami, maka amalan itu ditolak”.

Lagi satu perkara yang patut kita ingatkan: Bahawa tiap amalan yang dilakukan itu hendaklah semata-mata kerana Allah, setiap doa yang dibaca tujukanlah terus

kepada Allah kerana Allah yang kita sembah dan Allah jugalah tempat kita meminta sesuatu.

Oleh itu wahai Ikhwan al-Muslimin! Di sini kita suka berseru kepada saudara-saudara sekalian. Kalau saudara-saudara benar-benar mahukan pertolongan daripada Allah, maka dari sekarang – masanya belum terlewat - kembalilah saudara-saudara sekalian kepada jalan Allah. Berpegang teguhlah kepada ajaran-ajaran agama suci yang tercatat di dalam al-Qur’ān dan al-Hadīth. Ingatlah! Selagi saudara-saudara menjauhkan diri dari ajaran-ajaran Allah, maka selama itulah saudara-saudara tidak akan menerima sebarang bantuan dan pertolongan-pertolongan ghaib daripada Allah yang sentiasa saudara-saudara harap-harapkan itu.

Kita akhiri seruan ini dengan firman Allah di dalam *Sūrah Quraysh*: Ayat 3-4 yang maksudnya:

“Maka mereka hendaklah menyembah Allah Tuhan bagi rumah ini, (Kaabah di Makkah) yang mengenyangkan mereka daripada kelaparan dan mengamankan mereka daripada ketakutan”.

In tanṣurū Allāha yanṣurkum wa yuthabbit aqdāmakum.

Harga Langganan Majalah Qalam

\$3.60	6 bulan
\$7.20	1 tahun
\$0.60	Senaskah

Termasuk belanja *post*.

Pesanlah kepada:

Penerbitan Qalam

8247, Jalan 225,

Petaling Jaya,

Selangor.